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Referat generalforsamling SAND Sydfyn på Stenpladsen d. 19-02-2015 

 

1. Valg af dirigent og referent: René Nielsen fra sekretariatet, vælges som referent. Som 

dirigent vælges Steen fra SAND Hovedstaden.  

Steen beder os præsentere os selv:  
Isabella fra SAND Fyn, Rie fra Hovedstaden, Pia er formand på Fyn og næstformand i 

SANDs hovedbestyrelsen, Lea er er ungdomsambassadør, Alf er kasserer på Sydfyn, 

Richard er i SANDs Aktionsgruppe og medlem af bestyrelsen i Hovedstaden, Ninna er 

næstformand/formand Sydfyn, Thomas er beboer på Stenpladsen, Jonas bor på 

stenpladsen, Jacob er beboer på Stenpladsen, René er ansat i sekretariatet, Panda er beboer 

på Stenpladsen, Azad er også beboer, Kent er tidligere beboer på Stenpladsen, Anita er 

gadehjemløs i Nyborg og rundt omkring, Steen kommer fra SAND hovedstaden og er 

næstformand i landsorganisationen.  

Steen fortæller om hvad SAND er for en størrelse: I daglig tale siger vi, at vi er en 

fagforening, talerør, vagthund. Vi samarbejder med herberger og ledelse, politikere og 

kommuner. SAND består af nuværende og tidligere hjemløse. Hjemløshed og erfaringen 

inden for det er adgangsbilletten. Vi har mange tidligere hjemløse, da de har lidt flere 

kræfter til SAND arbejdet. Men vi ønsker at inkludere de nuværende hjemløse, da det er 

jer, der virkelig mærker på kroppen, hvad det vil sige at være hjemløs. Når I først kommer 

ind i SAND, er der mange der får det bedre. Vi sætter hinanden ind i loven, så I lærer 

hvordan I skal begå jer. Vi har bisidderkurser, så I kan hjælpe hinanden. Vi har 

tillidsmandskurser, hvor den grundlæggende viden om SAND gennemgås. Alt er gratis i 

SAND. Eksempelvis er Temadage gratis. Sidste gang var temaet ”Hjem svære hjem”. Vi 

mødes og hygger os og taler med ligesindede. Vi har også Fælles SAND møder et par 

gange om året. Der er der som regel en oplægsholder, som forklarer om relevante 

tendenser på området. Vi mødtes eksempelvis sidste gang omkring GPS’er på hjemløse. 

Anita spørger om, hvad vi gør omkring hunde. Steen forklarer at når vi holder Temadage 

er det på konferencesteder, hvor hunde ikke er tilladt. Med tiden skal vi sørge for at 

indtænke den problematik.  

Alf byder ind og siger, at han og Ninna træder tilbage som bestyrelsesmedlemmer. Vi skal 

finde ud af hvad vi gør. Steen beder os tage den diskussion senere.  

Richard fortæller om SANDs Aktionsgruppe: Vi er en gruppe, der sætter hjemløshed på 

dagsordenen i medier og blandt hr. og fru Danmark. Vi er visuelt anlagte. Vi var på 

Folkemødet på Bornholm, hvor vi klædte os ud som politikere med skyklapper på. I kan se 

billeder på Facebook. Vi var i Viborg, da en forstander smed folk ud, når han vurderede at 

folk var for velfungerende. Vi satte os i Viborg gågade og var i medierne og kom ud med 

at budskab. Daniel døde desværre i København da ambulancen ikke havde lyst til at hente 

en socialt udsat. Vi lavede et fakkeloptog hvor 500 mennesker dukkede. Op. Det var 

rørende og vi følte at vi stod sammen. Vi var også til mangfoldighedsdag/minoriteternes 

dag i Mariager. Vi satte et telt med en lille plastik græsplæne frem og skrev et skilt med 
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”Bytte lejlighed søges”. Det bragte nogle gode samtaler med sig. På ”Brugerenes Bazar” 

begravede vi SVID. Vi havde en kiste og klædte os ud som præster. Hvem ved, måske 

rejser SVID sig en dag fra graven. Alle er velkomne til at kontakte os hvis i har en sag der 

tåler eller trænger til opmærksomhed. Vi har det sjovt på vores ture så meld jer endelig ind 

i gruppen.  

2. Valg af stemmetællere: Richard og Rie vælges da de er uvildige.  

 

3. Formandens beretning:  
Ninna byder velkommen til Sydfyns 2. generalforsamling. Det er rart at se, at der er dukket 

så mange op. Sydfyn er 1,5 år gammel, og vi skal videre i teksten. Vi trænger til, at der er 

nye folk der kommer på banen, da vi kun har været 2 mand på pinden det seneste år. Så vi 

trænger i den grad til nyt blod. Kom endelig til os med drømme og visioner, så SAND kan 

udfylde sin formål med at hjælpe hjemløse på vej.  

SAND er er frivillig organisation, og vi kan være behjælpelige omkring jura og rettigheder, 

og arbejder på at afhjælpe behov inden for hjemløsehed og veje ud. Det gør vi eksempelvis 

ved at være bisiddere. Vi har et bredt samarbejde med organisationer og kommuner, og vi 

skal holde fast i vores kerneområde. Vi kan finde ud af at sørge for brugerindflydelse og  

-inddragelse. I dag håber jeg vi kan drøfte hvordan vi kommer videre og hvad er behovene 

hos jer hjemløse? Vi mangler tilbagemeldinger fra de hjemløse i området om, hvad vi skal 

fokusere på. 

4. Regnskabsaflæggelse: Alf beder om ordet. Jeg vil fremlægge regnskab for 2014. Vi har 

fået penge fra Svendborg og Faaborg. Vi har fået 10.000 kr. og har brugt 5.478. Vi har 

pengene stående, men vi ved ikke endnu om vi kan overføre disse penge til 2015, da vi 

først skal have en godkendelse fra kommunerne. Det vil sige, at der altså er penge i 

sandkassen.  Jeg vil lige sende et regnskab rundt så I kan se det med egne øjne. 

 

5. Godkendelse af budget. Vi har ikke noget endnu.  

 

6. Behandling af indkomne forslag: Ingen modtaget.  

 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer: Da Alf og Ninna trækker sig fra bestyrelsen, skal vi i dag 

stemme om en ny sammensætning af bestyrelsen. Følgende stillede op og blev valgt: 

Flemming Meder Hansen: 9 stemmer. Flemming sidder for 2 år 

Jacob Lassen: 9 stemmer, sidder for 1 år 

Jim Bjørn-Lynger: 9 stemmer, sidder for 2 år 

Jonas Bjørnebo: 9 stemmer, sidder for 1 år.  

Thomas Ejsing: 9 sidder for 1 år 
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Anita: 9 stemmer, sidder for 2 år 

Bestyrelsen konstitueres på næstkommende bestyrelsesmøde, som bliver mandag d. 02-03-

2015 klokken 14.30 på Stenpladsen. Her vil Pia dukke op og hjælpe. Anita beder Pia om at 

sende en sms 

Ninna fortæller at SAND Sydfyn har en hvid mappe hos SANDs sekretariat. Denne mappe 

indeholder alle relevante oplysninger om SAND Sydfyn. Eksempelvis cvr. Nummer og 

gode råd til bestyrelsesmøder. De bliver givet videre til den nye bestyrelse. 

8. Valg af suppleanter: Ikke relevant.  

 

9. Valg af revisor eller revisionsansvarlig: SANDs sekretariat vælges enstemmigt.  

 

10. Eventuelt: Alt er drøftet, så ingen drøftelser.  

Steen takker mange gange for at folk har meldt sig under fanen. Det er dejligt at se 

fremgang over hele linjen. Velkommen i klubben. Giv hinanden en hånd.  

 

/Som referent René Nielsen 

 

 


